
Referat for ældrerådsmøde den 16. september 2024 kl. 9 – 12 i Guldborgsund 
Kommune  

Tilstede: Johannes Kristensen, Marianne Søgaard Hansen, Inge – Lise, Jane, 
Conny, Birgit, Bent, Bjarne, Lars, Finn, Ebbe, Jan og Peter 
Afbud: Kathrine Brønnes 

Møde med formand for Ældre & Omsorg Johannes Kristensen, næstformand 
Kathrine Brønnes samt Centerchef for Sundhed og Omsorg Marianne Søgaard 
Hansen. 

a) Budget 2025. Ældre og omsorg  
Første udkast til budget er udarbejdet af administrationen, og det er nu 
fremlagt for de politiske udvalg. For ældre og omsorg er der lagt op til en 
besparelse på ca. kr. 16 mill. I den kommende tid vil der være drøftelser, 
inden det endelige budget fremlægges. Ældrerådet lægger vægt på, at de 
midler, der kommer fra staten (bloktilskud), går til de udvalg, de er tiltænkt. 
Der forventes ekstra midler til bl.a. kvalitetsløft.  

b) Ny overenskomst for vederlagsfri fysioterapi – Jane 
Det blev stillet spørgsmål til, hvad der kan gøres ved lang ventetid på 
vederlagsfri fysioterapi. Årsagen er, at budget er overskredet. Marianne vil 
undersøge, hvordan situationen helt konkret er.  

c) Anlægsprojekter - friplejehjem? 
Der er stadig ikke noget nyt, men det forventes, at der foreligger et oplæg i 
oktober 2024.  

d) Orientering om demens møde den 1. okt. Hvor langt er vi nået - Bjarne og 
gruppen. 
Der er tilmeldt 140 til arrangementet.  

e) Besøg af demensrejseholdet i 2025? - Marianne. 
Udsættes til næste møde.  

 
1. Godkendelse af dagsordenen.  
          Godkendt 
 
2. Godkendelse af referat fra 19. august 2024. 
          Godkendt 

3. Dagsorden Ældrerådet: 

a) §17 stk. 4 udvalget - Det gode Seniorliv - Peter  
Kort referat vedr. hvilke emner der blev drøftet på sidste møde.  

b) Referat af aktiviteter fra seniorfestival inklusiv bogen for 
omsorgspårørende. 
Det var stor tilfredshed med festivalen. Flere rigtig gode foredrag m.v.  

c) Følgegruppe for forskningsprojekt - Frederiksberg samt Guldborgsund. 
Forskningsgruppe har spurgt Inge Lise om at deltage, og det er 
accepteret. 



d) Ældrerådsvalg 2025 opsamling. 
Ældrerådet ønsker, at det klart fremgår, at der også er ældrerådsvalg 
på samme dag som kommunalvalget.  

e) Temadag om valg Ringsted 30. oktober - hvem skal med? 
Ældrerådet deltager med 7 personer.  

f) Møde med pensionistorganisationer - Bent. 
Der planlægges fællesmøde 1. kvartal 2025 nærmere følger.  

g) Lars Erdmann kommunal selskabsform? 
Kan en sådan organisation fungere inden for ældre og omsorg? 

h) Budget 2025? 
Ældrerådet afventer kommentarer på det kommende ældrerådsmøde.  

i) Regionsældreråd - ekskursion til Køge Sygehus: Bent, Jane og Inge  
Lise. 
Det var et godt besøg med god information om, hvad der foregår på 
sygehusområdet, herunder hvordan samarbejdet mellem de enkelte 
sygehuse foregår.  

j) Mødekalender 2025 - Peter. 
Datoer for 1. halvår 2025 meldes ud  

k) Dansk Ældreråd havde en workshop 28. august i Ringsted om 
pressehåndtering evaluering fra Finn. 
Der blev meldt afbud. 

l) Opdatering fra demensgruppen om møde den 1. oktober.  
Der er pt. tilmeldt 140 deltagere.   
Se ovenfor 

m) Manglende finansbudget for Danske Ældreråd. 
Danske Ældreråd følger op. Regionerne aftaler, hvad de vil foretage 
sig.  

 
 4. Orientering samt beslutninger fra øvrige medlemmer 

a) Facebook Lars. 
Der er stadig god trafik 

b) Teknik, Klima, Miljø samt Trafiksikkerhedsråd - Conny og Lars. 
 

c) Økonomi og budgetter- Bent 
 

d) Socialsektoren: Conny 
 

e) Fagudvalg: Alle.   
 

f) Økonomi ved kasserer - Conny Krogh. 
Ældrerådet følger budget. Budget 2025 udarbejdes.  

  
5. Eventuelt. 
 
Næste møde den 14. oktober 2024. 

 

Peter Müller 
referent  
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